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Ruth Heilmann, Siumut
 
 

Rettelse til besvarelse af § 37 spørgsmål nr. 2011-95 vedr. skolemad

Kære Ruth

Under besvarelse af dit § 37 spørgsmål om skolemad er der ved fejl blevet skrevet, at 
kun 1/3 af skolemadspuljen er blevet opbrugt. Det rigtige tal er, at ca. halvdelen af den 
oprindelige bevilling på 6.1 mio. kr. er blevet opbrugt. Jeg beklager fejlen.

Hermed den rettede besvarelse.

Du har under henvisning til § 37 i Inatsisartuts forretningsorden stillet følgende spørgs-
mål til Naalakkersuisut. 

1. Hvad er resultaterne ved indførsel af skolemadsordningen i hele kysten?

Svar: Resultaterne er meget blandede. Nogle kommuner bruger slet ikke ordningen. Så-
ledes blev kun halvdelen af den oprindelige bevilling opbrugt i 2010. Særlig det davæ-
rende Tasiilaq Kommune har givet udtryk for glæde over ordningen. De har haft sko-
lemadsordning i  over 40 år og anser tilskudsmuligheden som et godt  supplement til  
deres eksisterende skolemadsordning. Naalakkersuisut har ikke lavet en evaluering af 
ordningen, hvorfor det er svært at sige noget endeligt om resultaterne.

2. Konto  40.10.15  som kommunerne  kan  søge  tilskud  om tilskud  til  sko-
lemadsordning, fungerer det efter hensigten?

Svar:  skrevet  tidligere  blev  kun  halvdelen  af  den  oprindelige  bevilling brugt  i.  Sko-
lemadsordningen bliver derfor ikke brugt efter hensigten. Departementet har derfor ind-
gået dialog med KANUKOKA, som har lovet at komme med forslag til, hvorledes sko-
lemadsordningen kan gøres mere attraktivt og fleksibel for kommunerne. Det forventes, 
at KANUKOKA´s forslag kan blive indarbejdet i finanslovsteksten i FL 2012. Der er an-
søgningsfrist for skolemadspuljen 1. maj og Departementet har indtil dato kun modtaget 
ansøgning fra 1 by og dennes bygder.

3. Hvordan er denne mulighed blevet brugt af skolerne i bygderne?

Svar: Alle bygderne i Tasiilaq bruger ordningen, en række sydgrønlandske bygder har li -
geledes anvendt ordningen ligesom bygderne i Sisimiut og Nuuk også har benyttet sig 
af  ordningen.  Naalakkersuisut  vurderer  dog, at  ordningen ikke bruges tilstrækkeligt  i 
bygderne.
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4. Hvor stor er interessen fra Storkommunerne samlet set?

Svar: Særlig Kommuneqarfik Sermersooq og Qeqqata Kommunia har gjort brug af ord-
ningen som kommuner.  

5. Er eleverne, lærerne, forældrene og skolebestyrelsen med som en del af 
beslutningstagerne til skolemadsordningen i deres skole?

Svar: Naalakkersuisut er ikke bekendt med i hvilken omfang og hvorvidt elever, lærere, 
forældre og skolebestyrelser bliver inddraget i kommunale beslutninger om skolemads-
ordninger.

6. Er der blevet lavet en analyse af skolemadsordningens virkning i de for-
skellige skoler?

Svar: Udover rapporteringer i forbindelse med ansøgningerne er der endnu ikke lavet en 
systematisk evaluering af ordningen.

7. Vil Naalakkersuisut vurdere skolemadsordningen for en succes?

Svar: Ud fra ansøgningerne at dømme, vil Naalakkersuisut ikke vurdere ordningen son 
en succes. Dog vil det kræve grundigere evalueringer af ordningen før, der kan drages 
endelige konklusioner om hvorvidt ordningen har haft indflydelse på elevernes skole-
gang og velbefindende. 

8. Har man undersøgt skolebørnenes egen vurdering til  skolemadsordnin-
gen?

Svar: Naalakkersuisut er ikke bekendt med i hvilken omfang og hvorvidt elever er blevet 
inddraget i vurderinger af de lokale skolemadsordninger.

Med venlig hilsen

Palle Christiansen


